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■ Program podpory spolků 

■ Změny v odpadovém hospodářství  

■ Vzpomínka na Jana Heřmana 

■ Co nového ve školách 

■ Připravované adventní akce 

■ Oslavy výročí TJ Mír Jablonná 
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Program podpory spolků, neziskových organizací a fyzických osob na rok 2022 
 

Město Neveklov na základě usnesení Zastupitelstva města Neveklov ze dne 15. září 2021 vyhlásilo Pro-
gram podpory spolků, neziskových organizací a fyzických osob na rok 2022. Tyto všeobecné podmínky 
vytvářejí pravidla pro poskytování finančních příspěvků (dotací) spolkům, neziskovým organizacím a fy-
zickým osobám na rok 2022. Město Neveklov tímto Programem v roce 2022 cíleně podpoří iniciativy spol-
ků či neziskových organizací či fyzických osob, působících zejména v oblastech dlouhodobé práce s dětmi 
a mládeží, se seniory, handicapovanými aj., dále v kultuře, v mimoškolním vzdělávání, v tělovýchově a 
sportu, v ochraně životního prostředí a veřejně prospěšných aktivitách (údržba veřejného prostranství aj.). 
Z rozpočtu města Neveklov je na Program v roce 2022 alokováno 300.000 Kč.  
Podrobná pravidla i žádost je k dispozici žadatelům na webových stránkách města – úřední desce. Žádost je 
potřeba podat pro první kolo podpory nejpozději do 31. ledna 2022 do podatelny města Neveklov 
v uzavřených obálkách s označením PROGRAM 2022.         

Jana Mužíková, místostarostka 

 

Kalendář s fotografiemi Neveklovska zakoupíte v infocentru 
 

Začátkem roku 2020 vyhlásila Kulturní komise Města Neveklov soutěž O nejhezčí fotografie Neveklovska. 
Cílem bylo zachytit zdejší kraj ve všech ročních obdobích. Z došlých fotografií bylo vybráno čtyřicet nej-
lepších (deset z každého ročního období), které byly již dvakrát vystaveny v informačním centru. 

 Z nejlepších snímků byl také vytvořen kalendář Neveklovsko 2022,  
který nyní zakoupíte v Informačním centru Neveklov za 99 Kč. 
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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 
 

ve slově starosty obvykle připomínám události předchozího období, které jsou 
pro nás důležité, nebo svým významem stojí za to, abychom si je připomněli. 
Za uplynulé období je ale těch událostí tolik, že není možné se ohlédnout 
ke všem. 
Tou nejdůležitější událostí jsou beze sporu podzimní volby do poslanecké sně-
movny, ve kterých občané projevili svou vůli ke změně politického vedení 
naší republiky. Zda se bude jednat o změnu k lepšímu, či horšímu, ukáže až 
čas. Jisté ale je, že nová vláda se ihned v počátcích ocitne ve velmi složité si-

tuaci a kroky, ke kterým se bude muset nutně přiklonit, budou nepopulární a zřejmě dočasně přinesou 
„zhoršení“ naší životní úrovně. Bude se ale jednat o kroky logické a s dlouhodobou návazností, které 
jistě pocítí i další generace. Bez těchto kroků ale nebude možné vrátit současný obrovský schodek státní-
ho rozpočtu do udržitelných mezí. Pokud nová vláda dostatečně své kroky nezdůvodní tak, aby každý 
občan České republiky nepopulárním krokům porozuměl a věděl, co vše v dlouhodobém hledisku zna-
menají, budoucnost v dalším volebním období bude mít neprávem nejistou. 
K významným jevům, které mohou ovlivnit náš komfort, patří i změny v zákonných nařízeních, zejména 
pak ve stavebním zákoně a zákoně o odpadech. V tuto chvíli lze jen těžko předpovídat, zda stavební úřa-
dy v malých obcích (včetně Neveklova) zůstanou i po další roky, či budou zrušeny a občané budou nuce-
ni všechny své stavby řešit v obcích s rozšířenou působností (u nás Benešov). Zákon o odpadech naproti 
tomu nařizuje změnit všem obcím své platné vyhlášky upravující výši poplatku za odpady a zejména 
významně omezuje úlevy, se kterými občané po mnoho dlouhých let počítali (více o odpadech 
v samostatném článku). 
Mezi další skutečnosti, které letošní rok doprovází, je především zdražování snad už všeho, co pro svůj 
život potřebujeme. Mladé rodiny, které aktuálně řeší budoucnost svého bydlení jsou v nesmírně těžké 
situaci a jejich rozhodnutí si zaslouží velký respekt, neboť získání ale i čerpání úvěrů na bydlení dle pod-
mínek finančních ústavů nikdy nebylo složitější. K tomu všemu jistě nepřispívá dramatické zdražování 
cen energií, které se zákonitě promítne do cen všech komodit i služeb a bude jen na nás samotných, jak 
se dokážeme s rostoucími cenami vypořádat. 

Ladislav Trumpich, starosta 

 Změny v odpadovém hospodářství v roce 2022 
 

V souladu s nově přijatým zákonem o odpadech č. 541/2020 musí obce schválit s účinností od 1. 1. 2022 
dvě vyhlášky.  
Ve vyhlášce o stanovení obecního systému odpadového hospodářství bude upravena likvidace jednotlivých 
druhů odpadů včetně umístění všech nádob. 
Daleko podstatnější však pro občany bude vyhláška obce o místním poplatku za odpad. Obce mají na výběr 
v podstatě ze čtyř variant a budou muset též vzít v úvahu možnosti svozové firmy. Nejpodstatnější změnou 
je nemožnost rozlišení výše platby za osobu přihlášenou v obci a vlastníka rekreační nemovitosti tak, jak to 
je v doposud platné vyhlášce. Maximální výše poplatku je nově stanovena na 1200 Kč. Výši poplatku 
a způsob nastavení nakládání s komunálním odpadem budou zastupitelé schvalovat na svém zasedání 
do konce roku. 
Od letošního roku je dle výše uvedeného zákona o odpadech při překročení produkce směsného odpadu 
nad 200 kg/obyvatele stanoven poplatek za uložení odpadu na skládce (tzv. skládkovací poplatek) 
na 800 Kč/t. Do překročení tohoto limitu ještě město využívá uplatnění slevy 300 Kč/t. Příští rok se tento 
limit sníží na 190 kg/obyvatele. Ke konci roku bude ukončen také dlouholetý provoz skládky v Přibyšicích. 
Již teď se vozí odpad na skládku do Votic, v budoucnosti je plánován také svoz na nově budovanou spalov-
nu v Mělníku. 

Ing. Michal Hašek, referent odboru životního prostředí 

 
Ostrůvky u benzíny již nezejí prázdnotou 
 

V sobotu 2. října se parta dobrovolníků pustila do zkrášlování společného prostranství u čerpací stanice. 
Návrh osazení ostrůvků 1498 kusy sazenic provedli Kamila Šebková a Petr Matějovský, s realizací pomá-
hali Jitka, Josef a Roman Pavkovi, Pavlína Šebková a Jakub Vaněček, Lenka Pešková, Radka Voříšková a 
Michaela Mužíková. O catering se v průběhu celé akce postaral Karel Šebek z nedalekého Café Starosta. 
Poděkování patří Městu Neveklov za financování a hasičům za zalévání.     
                Jana Mužíková, místostarostka 



Strana 4                                                            ZPRAVODAJ NEVEKLOVSKA                                           listopad-prosinec 2021 

 

  

 

USNESENÍ č. 12 
 

z veřejného zasedání zastupitelstva města Neveklov konaného dne 15. 9. 2021 
 

1. Zastupitelstvo města bere na vědomí kontrolu usnesení č. 11/2021 
2. Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu starosty o činnosti za uplynulé období, zprávu o činnosti 

kontrolního výboru 
3. Zastupitelstvo města schvaluje záměr rekonstrukce střechy základní školy    
4. Zastupitelstvo města schvaluje záměr pořízení komunálního vozidla na úklid města a místních částí 

a pověřuje radu provedením poptávkového řízení a starostu podpisem smlouvy 
5. Zastupitelstvo města schvaluje Memorandum o vzájemné spolupráci společného provozování vodo-

hospodářské infrastruktury a pověřuje starostu podpisem 
6. Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2021  
7. Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 1952/4 v k.ú. Blažim n/Vlt. p. ………. za cenu 

200,- Kč/m2  
8. Zastupitelstvo města neschvaluje prodej části pozemku p.č. 5088/4 v k.ú. Mlékovice u Neveklova 

pí. ……….  
9. Zastupitelstvo města neschvaluje právo stavby na cizím pozemku pro opěrnou zeď na pozemku 

p.č. 5088/4 v k.ú. Mlékovice u Neveklova pro pí. ……….  
10. Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 355/7 v k.ú. Neveklov se stavbou garáže manže-

lům ………., Neveklov za cenu 174.000,- Kč  
11. Zastupitelstvo města schvaluje prodloužení termínu kolaudace RD na pozemku p.č. 1160/152 

v k.ú. Neveklov manželům ………. dle kupní smlouvy s kolaudací do 31. 12. 2022  
12. Zastupitelstvo města schvaluje prodloužení termínu kolaudace RD na pozemku p.č. 1160/113 

v k.ú. Neveklov manželům ………. dle kupní smlouvy s kolaudací do 31. 12. 2022  
13. Zastupitelstvo města schvaluje prodloužení termínu kolaudace RD na pozemku p.č. 1160/146 

v k.ú. Neveklov p. ………. dle kupní smlouvy s kolaudací do 31. 12. 2022  
14. Zastupitelstvo města schvaluje prodloužení termínu kolaudace RD na pozemku p.č. 1160/119 

v k.ú. Neveklov manželům ………. dle kupní smlouvy s kolaudací do 31. 12. 2022  
15. Zastupitelstvo města neschvaluje prodloužení termínu kolaudace RD na pozemku p.č. 1160/105 

v k.ú. Neveklov p. ………. dle kupní smlouvy  
16. Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod pozemku p.č. 1416 v k.ú. Neštětice o výměře 

791 m2 – komunikace směrem na Černíkovice v k.ú. Neštětice obci Chrášťany, poplatek za převod 
uhradí obec Chrášťany 

17. Zastupitelstvo města neschvaluje převzetí silnic od KrÚ Střed. kraje, jedná se o silnice III/11453 Du-
bovka, III/11435 Chvojínek, III/10516 Zádolí, III/10512 Mlékovice 

18. Zastupitelstvo města schvaluje Všeobecné podmínky poskytnutí finančního příspěvku z rozpočtu 
města na rok 2022 dle přílohy 

19. Zastupitelstvo města pověřuje radu města zřízením grantové komise na poskytování finančních pro-
středků dle bodu 18 tohoto usnesení 

20. Zastupitelstvo města schvaluje finanční dar obcím zničeným tornádem ve výši 50.000,- Kč obci 
Hrušky a 50.000,- Kč obci Moravské Nové Vsi 

21. Zastupitelstvo města přijímá dotaci od SFŽP na výsadbu stromů ve výši 180.983,- Kč 
22. Zastupitelstvo města přijímá finanční příspěvek od Stř. kraje na výsadbu stromů ve výši 52.500,- Kč 
23. Zastupitelstvo města přijímá finanční příspěvek od MV GŘ HZS pro hasiče ve výši 150.000,- Kč 
24. Zastupitelstvo města přijímá dotaci od MŽP na nádrž u sokolovny ve výši 828.769,62 Kč 
25. Zastupitelstvo města přijímá finanční příspěvek od Stř. kraje na obnovu lesních porostů a sanaci 

ve výši 208.710,- Kč 
 

V Neveklově 16. 9. 2021    
Návrhová komise: Jana Kyselová, v. r., Mgr. Martina Šťástková v. r., Ing. Tereza Lajšnerová v. r. 
Za správnost vyhotovení: Hana Vitejčková, tajemnice úřadu 
Zveřejněno dne 16. září 2021 

Starosta Města Neveklov podle  §92 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, svolává 

Veřejné zasedání zastupitelstva Města Neveklov 

Zasedání se bude konat ve středu 15. prosince 2021 od 19:00 hod.   

ve společenské místnosti Městského úřadu Neveklov 
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Informace pro poplatníky daně z nemovitých věcí týkající se uplatnění osvobození 
podle § 4 odst. 1 písm. k) zákona o dani z nemovitých věcí na zdaňovací období  
roku 2022 
 

Ustanovení § 4 odst. 1 písm. k) zákona o dani z nemovitých věcí ve znění účinném od 1. 1. 2020, které 
vzhledem k přechodnému období lze v plné šíři uplatnit na zdaňovací období roku 2022: 
Od daně z pozemků jsou osvobozeny pozemky v rozsahu, v jakém se na nich nachází 
1. ochranné pásmo vodního zdroje I. stupně, 
2. krajinný prvek skupina dřevin, stromořadí, travnatá údolnice, mez, příkop nebo mokřad, pokud je tento 
prvek evidován v evidenci ekologicky významných prvků podle zákona upravujícího zemědělství, 
3. příkop, mokřad, močál, bažina, skalní útvar, rokle nebo strž, pokud jde o pozemky ostatních ploch mimo 
zastavěné území obce, které nejsou užívány k podnikání 
V případě pozemků ochranného pásma vodního zdroje I. stupně nedochází k žádným změnám. Poplatní-
kům tedy nevznikla ve vztahu ke změně zákona povinnost podat daňové přiznání k dani z nemovitých věcí. 
Základní podmínkou pro uplatnění nároku na osvobození podle § 4 odst. 1 písm. k) bodu 2 zákona o dani 
z nemovitých věcí v daňovém přiznání je zápis krajinných prvků (skupina dřevin, stromořadí, travnatá 
údolnice, mez, příkop nebo mokřad) [který nejprve musí vymezit Agentura ochrany přírody a krajiny] 
do evidence ekologicky významných prvků v evidenci LPIS, a to v rozsahu, v jakém se na pozemku nachá-
zejí k 1. lednu roku, na který je daň stanovována. 
Změny v evidenci ekologicky významných prvků v evidenci LPIS provádí Státní zemědělský intervenční 
fond (dále jen „SZIF“). Bližší informace k podání podnětu lze nalézt na adrese: 
https://www.szif.cz/cs/lpis-evidence_ekologicky_vyznamnych_prvku 
Osvobození pozemků v rozsahu, v jakém se na nich nachází příkop, mokřad, močál, bažina, skalní útvar, 
rokle nebo strž, pokud jde o pozemky ostatních ploch mimo zastavěné území obce, které nejsou užívány 
k podnikání. 
Aby mohl být pozemek v rozsahu výměry výše uvedeného prvku osvobozen podle výše uvedeného osvobo-
zení, musí být evidovaný v katastru nemovitostí s druhem pozemku ostatní plocha a zároveň se musí nachá-
zet mimo zastavěné území obce a nesmí být užíván k podnikání. Nezabírá-li výše uvedený prvek celou vý-
měru parcely, osvobození se přizná pouze ve výměře výše uvedeného prvku. 
 

Finanční úřad pro Středočeský kraj   
 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 8. 10.– 9. 10. 2021  
 

V obci Neveklov probíhaly volby opět v 6 volebních okrscích: Bělice, Jablonná nad Vltavou, Neveklov - 
okrsek č. 1, Neveklov – okrsek č. 2, Ouštice, Přibyšice. Účast občanů Neveklova a spádových obcí v těchto 
volbách byla vysoká, dosáhla téměř 63 %.  
Tak jako v celé ČR tu nejvíce hlasů získala koalice SPOLU, těsně za nimi se umístilo hnutí ANO a třetí 
nejvyšší počet hlasů získali PIRÁTI a STAROSTOVÉ.  

 

Výsledky v obci Neveklov  

Okrsky Voliči v seznamu Odevzdané obálky Platné hlasy Volební účast  Platných hlasů 

6 2147 1346 1338 62,69 % 99,41 % 

Č. Strana název 
Platné  
hlasy 

% 

1 Strana zelených  22 1,64 

2 Švýcarská demokracie  7 0,52 

3 VOLNÝ blok  8 0,59 

4 Svoboda a přímá demokracie (SPD)  84 6,27 

5 Česká strana sociálně demokratická 94 7,02 

7 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL  1 0,07 

8 Trikolora Svobodní Soukromníci  21 1,56 

9 Aliance pro budoucnost  0 0,00 

10 Hnutí Prameny  3 0,22 

Č. Strana název 
Platné  
hlasy 

% 

12 PŘÍSAHA Roberta Šlachty  75 5,60 

13 SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 09  374 27,95 

14 SENIOŘI 21  5 0,37 

15 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy  2 0,14 

16 Koruna Česká (monarchistická strana)  1 0,07 

17 PIRÁTI a STAROSTOVÉ  236 17,63 

18 Komunistická strana Čech a Moravy  35 2,61 

20 ANO 2011  358 26,75 

21 Otevřeme ČR normálnímu životu  12 0,89 

Zdroj: volby.cz 
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KULTURA 

 

Koncert k poctě Jana Heřmana (1886–1946) a jeho životním výročím  
 

První akcí na paměť Jana Heřmana, klavírního virtuosa, neveklovského rodáka a národního umělce bylo 
zřejmě odhalení pamětní desky, na domu ve kterém bydlel na náměstí. Akce tehdejšího MNV a jeho před-
sedy Antonína Nováka se slavnostně konala 9. 5. 1970 dopoledne. Odpoledne proběhl vzpomínkový kon-
cert v neveklovském kině. Na něm tehdy vystoupili heřmanovi žáci – profesoři J. V. Sýkora z Prahy. Anto-
nín Brejcha z Plzně a Stanislav Pfeifer z Mladé Boleslavi. Autorem desky je sochař Viktor Dobrovolný. 
V sále tohoto širokoúhlého kina se konaly všechny koncerty i na paměť Jana Kubelíka od roku 1985 
do roku 1998, kdy byla otevřena nová škola s úžasnou aulou a výbornou akustikou. 
Kulturní komise Města Neveklov pořádala vzpomínkové koncerty na paměť Jana Heřmana a Jana Kubelíka 
tradičně s Pěveckým sborem benešovských učitelek. S pražskými umělci Jiřinou Markovou, pěvkyní Ná-
rodního divadla, Jaroslavem Horáčkem, s čelistou Martinem Škanpou a jeho kvartetem, Jaroslavem Svěce-
ným, pravnukem Jana Kubelíka Reném, mladým nadějným houslistou. Se studenty Janáčkovy konzervatoře 
Jiřím Hrubým, Davidem Schillem a dalšími. S herci Radovanem Lukavským, Alfrédem Strejčkem. Při or-
ganizaci koncertů nám do roku 1989 nezištně pomáhal profesor a vynikající klavírista Alfréd Holeček, po-
slední doprovazeč Jana Kubelíka a čestný občan Neveklova. V letech 2006 – 2008 jsme na Jana Heřmana 
vzpomínali s mladými interprety hry na klavír a housle, žáky hudebních kurzů místní paní učitelky Zdeňky 
Schillové a žáky ZUŠ Benešov. Při těchto koncertech nám významně pomáhala i profesorka Mgr. Jitka Ne-
radová. V té době pracovala na své knize Jan Heřman – Osud spjatý s hudbou.  
 

Letošní svatováclavský koncert v pořadí třetí, konaný 28. 9. v kostele 
sv. Václava na Chvojínku, jsme věnovali k poctě Jana Heřmana, k jeho ži-
votním výročím. Byl to koncipovaný koncert mluveným slovem autorky 
knihy Jan Heřman Osud spjatý s hudbou Mgr. Jitky Neradové, profesorky 
Gymnazia Thoma Manna na Praze 8, zpěvem Sboru benešovských učitelek 
se sbormistrem Tomášem Pergelem a sólistkami Lenkou a Ludmilou Perge-
lovou a hrou na klavír v podání Jana Heřmana z gramofonové desky Ultra 
phon z doby 1. republiky, upravené a znovu vydané v roce 1987 Severogra-
fií Děčín.  
Účast na koncertu byla velmi dobrá, rovněž úspěch a ohlasy odpovídaly 
výbornému výkonu účinkujících. Potěšilo nás, že chvála byla vyslovena 
mladšími, školní kategorií diváků. Pochvaly se nám samozřejmě dostalo 
i od dospělých. Jsme rádi, že tradice těchto svatováclavských koncertů se 
ujala a rádi v ní budeme pokračovat.  

Za kulturní komisi Růžena Chárová 

Všechny připravované kulturní akce, na které zde najdete pozvánky, budou uskutečněny  

v souladu s aktuálními opatřeními české vlády proti šíření epidemie nemoci COVID-19. 

 

Představení panelu Neveklovští příslušníci československého zahraničního odboje 
za druhé světové války 

 

V předvečer výročí vzniku československého státu byl v neveklovském informačním 
centru představen výstavní panel, který poukazuje na prozatím opomíjenou součást 
dějin města Neveklova. Samotného aktu se ujal autor textu a duchovní otec celé myš-
lenky PhDr. Jiří Plachý, Ph.D., historik Vojenského historického ústavu.  
Motivací pro zpracování tématu neveklovských příslušníků československého zahra-
ničního odboje byl pro autora nejen hluboký profesní zájem a tedy i vzhled do téma-
tu, ale také blízký vztah k městu Neveklov, neboť jeho rodové kořeny jsou právě 
v Neveklově, respektive v místní části Dubovka. Kromě toho chtěl také ukázat obdo-
bí druhé světové války i pod jiným zorným úhlem, než je tragédie vystěhování a 
vzniku cvičiště zbraní SS. Na panelu jsou představeny osudy pěti příslušníků odboje, 
jejichž vztah k městu Neveklov v jeho současném rozsahu (tedy včetně všech míst-
ních částí) je dán buď jejich zdejším narozením, nebo domovskou příslušností.   
   

Michal Sejk, místostarosta 
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NAŠE ŠKOLY 

 

Není úniku… 
 

Nezačínám příliš optimisticky. Čísla nakažených se zvyšují a tato situace se bohužel dotkla i naší školy. 
V říjnu jsme poslali do karantény dvě třídy, a protože je Neveklov malé město a mnoho lidí se navzájem 
navštěvuje, s obavou jsme očekávali, která třída bude další. Covid nezmizel, je tady stále. Všichni by si 
měli uvědomit, že je velmi obtížné jak pro žáky, rodiče i nás učitele učit distančně, tedy online. Dodržujte 
prosím všechna opatření a nehazardujte s životy svých blízkých.  
Vše se snažíme žákům vynahradit, proto probíhá doučování, které je určeno primárně pro žáky, kteří ne-
zvládli minulý školní rok jako ostatní. V rámci možností poskytujeme žákům kulturní i sportovní akce. 
V listopadu, pokud to bude možné, žáci pojedou na divadelní představení KMD (klub mladých diváků). 
Chystáme lyžařský kurz a mnoho dalších aktivit. 
A co jsme zatím ve škole zažili? V září mladí sportovci prvního i druhého stupně reprezentovali naší školu 
na atletických závodech v Benešově. Vyzkoušeli nový atletický stadion a někteří se umístili i na předních 
příčkách. Gratulujeme Marianě Čítkové, která obsadila krásné druhé místo ve skoku vysokém a hodu míč-
kem. Děkujeme Patrikovi Pazderovi, který obsadil také druhé místo, a to v běhu na 1500 m a v hodu míč-
kem. Při té příležitosti jsme uspořádali atletické závody pro druhý stupeň ve škole a zjistili jsme, že se 
sportem na tom nejsou naši žáci zase tak zle. Čtvrté a páté ročníky se vydaly na Pražský hrad a obhlédnout 
památky Prahy. Osmý a devátý ročník obdivoval místní krásy, jmenovitě Neštětickou horu a Kožlí. 
Do akce se také zapojila třída 1. B s třídní učitelkou Mgr. Miluší Trnkovou, která pro své žáčky zrealizova-
la projektový den na téma Podzim. Děti třídily co je ovoce a co zelenina, upevňovaly znalosti o podzimu 
a vyzkoušely si skupinovou práci na tradičních i netradičních úkolech. Sedmáci oživili hodiny dějepisu 
návštěvou muzea v Jílovém u Prahy a druháci se třeťáky zdokonalili své plavecké umění při kurzech plavá-
ní v Benešově. 
Kromě veselých zážitků nám naši žáci připravují i nemilá překvapení. I přes velké a podotýkám velké 
množství preventivních programů, se mezi mládeží objevila novinka zvaná lyfty. Pro někoho z vás možná 
známá věc. Pro nás nikoliv. Nikotinové sáčky, které si děti strkají pod jazyk, jsou velmi nebezpečné. O to 
víc jsme nevěřili svým uším, že je lze běžně koupit zde v Neveklově, tedy pro upřesnění, že je někdo 
s klidným srdcem dětem prodá. Neprodleně jsme informovali rodiče, že tato „novinka“ mezi dětmi koluje. 
Žáci se ohrazují tím, že ve škole to neberou! Tak asi v noci, když se potulují tyto nezletilé děti 
v podnapilém stavu po Neveklově a rodičům doma nechybí!  
Závěrem, chci informovat, že v listopadu budou probíhat třídní schůzky. Během nich se budou konat volby 
do školské rady. Prosíme zájemce o členství ve školské radě z řad rodičů, aby nám napsali na email sko-
la@zsneveklov.cz. 

             Za ZŠ Neveklov Mgr. Iva Jersáková   

mailto:skola@zsneveklov.cz
mailto:skola@zsneveklov.cz
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Kupředu mílovými kroky 
 

Žáci obchodní akademie nejen že usedli do školních lavic, ale otevřely se před nimi také  staronové mož-
nosti poznání i vyžití.  
1. září, nový školní rok, tentokrát 2021/22, a začátek plný překvapení. O studium v obchodní akademii je 
tentokrát velký zájem, proto jsou otevřeny hned tři první ročníky, každý studijní obor má tak svou třídu.  
Všichni si jsou vědomi, že je třeba dohánět, co bylo zameškáno, či opomenuto, a tak je důraz kladen 
na klasickou výuku. Ale školní lavice nejsou vše. Žáci se musí poznat, seznámit, naučit se respektu a spo-
lupráci. A proto „prváci“ absolvovali v Turistickém areálu Zbraslavice své adaptační pobyty. Nutno po-
dotknout, že všichni zúčastnění po celou dobu pobytu nevycházeli z údivu. Ubytování ve srubu? Jak se 
lépe poznat než na pokoji se dvanácti lůžky? Dalo by se psát dál a dál, nás však zajímal výsledek akce – 
naprostá spokojenost, pocit, že si „to“ užili.  
A dál? Tak třeba Branně bezpečnostní den. Evakuace, orientační závod tříčlenných hlídek s cílem na 
Neštětické hoře. Příchozí vítal kouř ohýnku smíšený s vůní opékaných špekáčků. Po vyčerpávajícím běhu 
určitě zasloužená odměna. Nikdo se neztratil! Není to skvělé? Vždyť většina „prváků“ (a možná i druháků) 
v té době ještě ani neznala Neveklov, natož pak jeho okolí. 
Netrpělivě jsou také vyhlížena divadelní představení. Ta dopolední zatím vypouštíme, ale večerní jsme již 
navštívili. Zhlédli jsme Revizora ve Vinohradském divadle. Lži, „vypůjčování si“ ze společného, korupce 
či donášení – to vše jsou i dnes aktuální témata. A když přidáte ještě skvělé výkony herců… Smích skrze 
slzy - tak jednoduše je možno představení shrnout. 
Žáci vyšších ročníků dohánějí praxe. Nastoupili do firem, aby poznatky, které získali ve škole, ověřili 
v reálném životě. A „čtvrťáci“ byli na svém stužkovacím večírku pomyslně pasováni do stavu maturant-
ského. Doufejme, že jim bude dopřáno, aby svůj závěrečný rok v Obchodní akademii Neveklov prožili 
v klidu a aby nepřišli o radosti spjaté s maturitním plesem. 
A tak všichni věříme, že z epidemie coronaviru nám zbydou již jen roušky. 
 

Za OA Neveveklov Mgr. Miroslava Hulanová 

Mateřská škola 
 

Na konci srpna se uskutečnila schůzka pro všechny rodiče, kde jsme si objasnili některé věci, které vyply-
nuly během prázdnin. Na začátku školního roku jsme přivítali nové příchozí děti, pro které byla školka zce-
la novým prostředím a adaptační program těmto dětem napomohl při zvykání na nové prostředí, učitelky 
i kamarády. 
Hned na začátku září nám začalo plavání v bazénu v Benešově. Za přísných hygienických opatření jsme 
úspěšně kurz s dětmi začali absolvovat. 
Akce v MŠ také již jsou povoleny, tedy nás hned v září navštívilo divadlo skvělého divadelníka p. Bílka, 
v říjnu přijelo divadlo z Prahy s hezkou pohádkou Brémští muzikanti a na konci měsíce října nás navštívila 
se skvělým programem kouzelnice Adonis. Třída Mráčků navštívila zvířátka na Skalce, ve třídě Kapiček se 
uskutečnila Halloweenská party. Od pondělí 18. 10. proběhl ve třídě Sluníček projekt Správná funkce 
plosky nohy z pohledu fyzioterapeuta, do kterého se postupně bude zapojovat celá školka. 
Na konci měsíce října proběhla velká akce ve spolupráci s městem Neveklov – sázení ovocných stromů 
za rybníkem Jinkovec. Celá naše školka si v nějaké podobě připravila vizitky ovoce, které zavěsila 
na vysazené stromy (jablka, hrušky, švestky, třešně). Za pomoci zaměstnanců města, pana starosty a dětí 
z MŠ byly stromy vysazeny. Akce se velmi povedla a děti si odnášely dobrý pocit, že až jednou vyrostou 
a půjdou se na rybník podívat, je tam jejich strom. 
V měsíci říjnu nám také začaly nadstandardní aktivi-
ty angličtina a keramika. Pro malý počet nahlášených 
dětí na tancování se nadstandardní aktivita tancování 
v prvním pololetí neuskuteční. 
Prosíme rodiče, aby do školky nevodili děti s rýmou 
a kašlem, aby zbytečně nedocházelo k šíření viro-
vých infekcí. Moc děkujeme za ohleduplnost. I nadá-
le se v naší školce dál dodržují hygienická opatření 
(dezinfekce rukou u vchodu, nošení respirátorů, mytí 
rukou, měření teploty), děkujeme všem za jejich do-
držování. 
 

Přejeme všem příchod krásného předvánočního času, 
prožijme ho všichni v klidu a pohodě a buďme zdrá-
vi! 

Eva Břicháčková, ředitelka MŠ Neveklov 

  Foto: archiv MŠ Neveklov 
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Co nového u hasičů? 
 

Za uplynulé měsíce se toho u neveklovských hasičů mnoho změnilo. Ke dni 15. 10., kdy píši tento článek, 
má naše jednotka celkem 102 výjezdů k mimořádným událostem. Nárůst počtu zásahů se zvýšil oproti mi-
nulým létům z důvodu získání předurčenosti jednotky na dopravní nehody. Proto bylo nezbytné navýšit 
i počet členů výjezdové jednotky. V průběhu měsíce září jsme přijali pět nových, mladých a odvážných 
spoluobčanů z Neveklova. Vedení města nám vyšlo vstříc a pro tyto nové hasiče schválilo nákup zcela no-
vého, důležitého a zcela nezbytného vybavení k zajištění jejich bezpečnosti. Po potřebných administrativ-
ních úkonech mohl započít jejich intenzivní výcvik pod vedením velitele jednotky. 
Nový hlavní strojník se své funkce také dobře zhostil. Provedl potřebné opravy výjezdových aut a plovoucí-
ho čerpadla. Opravy techniky aktuálně probíhají převážně svépomocí a to především díky jeho profesnímu 
nasazení. Minimalizujeme tak i nadále náklady na opravy a údržbu naší techniky. Další parta se dala 
do výroby výsuvného plata do Tatry 815, které bude sloužit pod agregát nového vyprošťovacího zařízení. 
Tato výroba se odehrává v zámečnických dílnách firmy pana Ondřeje Němečka, za což mu moc děkujeme. 
Dále jsme v měsíci září provedli výcvik záchrany osob na vodě a vyzkoušeli si použití suchých obleků.  
Proběhlo také opakovací dvoudenní školení pod vedením HZS Benešov zaměřené na dopravní nehody a to 
i s praktickou zkouškou na vrakovišti u pana Fialky v Přibyšicích. Za jeho vstřícnost a poskytnutí nejen 
vraků, ale i manipulační techniky mu děkujeme. Školícím zdravotníkem nám bylo doporučeno rozšířit naše 
zdravotnické vybavení o bederní pás, který se používá při zranění pánevní kosti, kde hrozí masivní vnitřní 
krvácení. Zde zafungovali naše konexe a dobré vztahy s benešovskou ZZS a ta nám ho darovala. Dále 
do konce roku proběhne periodické školení strojníků a velitelů. 
Jedno malé tajemství závěrem… Jestliže situace dovolí, máme v plánu v obvyklém termínu uspořádat tra-
diční hasičský ples.                                   

Za (J)SDH Neveklov Miloslav Tardovský 
 

Sbíráme víčka pro Kubíčka 
 

Sbor dobrovolných hasičů v Jablonné nad Vltavou sbírá víčka pro Kubíčka, který je od narození připoután 
na invalidní vozík. 
Při oslavách 110. výročí založení sboru 28. 8. 2021 byl vyhlášen projekt, kde přítomní mohli dobrovolnou 
částkou přispět, Kuba tam měl svůj koutek s pytlem víček a symbolem byl plyšák, který věnovala nejmeno-
vaná paní z Neveklovska. Touto cestou jí chci moc poděkovat. 
Finanční obnos, víčka i plyšák byly 28. 9. předány v Mokrovratech na Sedlčansku přímo Kubíčkovi. Přiví-
tala nás maminka a mladší bratr Kuby. Nechyběl zde ani pan František Urner ze Sedlčan, který nás na tuto 
myšlenku sbírání víček přivedl. U slavnostního předání byl přítomen nový člen SDH, a to dopravní auto-
mobil, který tam vše potřebné dopravil. Vracela jsem se do Jablonné plná zážitků a dojmů, ale největší od-
měnou byl úsměv Kubíčka a maminky, která se stará o tři syny. Snad to alespoň trochu pomůže Kubovi k 
zakoupení různých kompenzačních pomůcek. Po zveřejnění na Facebooku jsem jako starostka sboru obdr-
žela mnoho děkovných zpráv. Jedna zpráva mě opravdu dojala, a to od kolegy hasiče z Prahy, který chtěl 
na Kubíčka kontakt, že ho osobně finančně podpoří. Díky mu moc za krásný a humánní přístup. 
Děkujeme všem, kdo jakýmkoliv způsobem přispěli ať finančně nebo sbíráním víček. Víčka sbíráme dále, 
vozí nám je lidé již ze širokého okolí. Sbírejte je a nebojte se kontaktovat funkcionáře sboru a kdykoliv jim 
je předejte. Kubíčkovi přejeme hodně zdraví, mamince mnoho krásných chvil s rodinou a věřím, že jsme se 
neviděli naposledy.                       

Eva Vovsíková, starostka SDH Jablonná nad Vltavou 

Dýňobraní  
 

V sobotu 23. 10. se na neveklovském náměstí po roce a půl opět konalo dýňobraní. Tato akce je spjata hlav-
ně se soutěží ve dlabání dýní, ale každý rok vymýšlíme i další program. Letos si děti mohly vyrobit lízátko-
vá strašidla v dílničkách, dospělí pak nakoupit keramiku, šperky, náramky a dekorace. Z dýní tu byl připra-
ven chléb, pikantní pomazánka, perník a výborná dýňová polévka. Letos se k nám přidala Heřmanka – 
v bistru se malovalo na obličej, koupit jste tu mohli další dýňové speciality nebo jste se mohli přijít pochlu-
bit se svou dýní a za to jste pak dostali něco dobrého. Kolem 11 hodiny už bylo do soutěže o tu nejhezčí 
přihlášeno 31 dýní, z nichž porota vybrala 9 nejlepších. Nebudu tu vypisovat všechny, omezím se jen 
na první tři místa – na 1. se umístila dýně od Nelinky Novákové, na 2. od Janičky Pužejové a na 3. místě 
od Adélky Pitelkové. Gratulujeme a děkuje všem účastníkům! 
Děkuji také Městu Neveklov za finanční podporu, Bistru Heřmanka za spolupráci, Míše a Jendovi ze spol-
ku Nevenia a panu Vrňákovi za pomoc při akci.                                                        

Za spolek Nevenia Andrea Pitelková 

NAŠE SPOLKY  
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Desátý ročník Neveklovských běhů 
 

Kulatý ročník, který jsme museli dvakrát odložit, se nakonec uskutečnil v sobotu 11. září v neveklovském 
parku. Pokud srovnám první a desátý ročník, pak spatřuji hned několik rozdílů. Za prvé, organizace už běží 
jako na drátku. Všichni vědí, co dělat, a když se něco pokazí, nehroutíme se z toho. V posledním ročníku to 
byly třeba vybité stopky, zvlhlé patrony do startovací pistole, nemoc hlavní časomíry… Zvládli jsme to 
s úsměvem. Další rozdíl je v nárůstu počtu běžců a běžkyň. Prvního ročníku se zúčastnilo celkem 67 atletů, 
toho posledního pak přes sto padesát. V královské disciplíně, která je součástí seriálu Běžec Podblanicka, 
běželo devětadvacet borců z různých koutů naší země. Početná skupinka běžců dorazila letos poprvé 
i ze Žďáru nad Sázavou a odjížděla se slovy, že v Neveklově pořádáme moc pěkný závod a že příště musí 
přijet více auty. Za třetí, člověk si pořádáním takovýchto akcí uvědomí, že opravdu stárne. Děti, které sotva 
zvládly přeběhnout hřiště, už dnes pomáhají s organizací. Holky a kluci, kteří nedávno stáli sami na stup-
ních vítězů, s sebou tentokrát přivedli na start vlastní děti.  
Stejný ale zůstává nejužší tým v čele s Renatou a Romanem Mošničkovými, Jirkou Čermákem a Maruškou 
Šaffkovou. Báječný zvuk, slovo a hudba v podání Přemka Petráka, kterého se mi za celých deset let nepo-
vedlo přemluvit ke skupinové fotografii týmu. Zůstávají časoměřiči, skvělé dámy u dětských disciplín, 
na registraci, i krasopis Růženy Chárové na diplomech. Věrní jsou i sponzoři celé akce a také Město Neve-
klov, bez jehož finanční pomoci a záštity by se akce konala jen stěží.  
Co říct závěrem? Desátý ročník je již minulostí a my slibujeme, že pro vás uspořádáme i ten jedenáctý. 
       

Za tým Neveklovských běhů Jana Mužíková 

Fotbalový zápas Stará garda versus Mladá garda 
 

K oslavě 125. výročí TJ Sokol Neveklov se na hřišti v parku odehrálo fotbalové utkání starších proti starým, 
které skončilo remízou 1:1. Před utkáním také vystoupily Neveklovská poupata a poupátka (mažoretky).  
Oslavě přálo krásné počasí, účast diváků byla velká. Za uskutečnění této události děkujeme Vladimíru Šeb-
kovi, Ladislavu Budákovi a za zajištění občerstvení panu Radkovi Šnajdrovi.  

Jitka Šilingová 

Nohejbalový turnaj v Jablonné 2021 
 

Další ročník tradičního Klafunda Kapu se letos v Jablonné na hřišti u restaurace U Melíšků konal v sobotu 
11. září. Stejně jako loni se vyvedlo počasí, mezi soutěžícími i diváky panovala skvělá nálada a stejně jako 
loni se v soutěži utkalo 9 trojčlenných týmů. Do odpoledních hodin sportovci bojovali téměř do posledních 
sil a nakonec tři týmy vystoupaly na pomyslné stupně vítězů. Letos se na třetím místě umístili „Červíci“ 
ze Stranného ve složení Josef a Petr Červovi a Tomáš Řepa, na druhém místě „Mladé pušky“ z Jablonné 
ve složení Petr Beran, Martin Janíček a Václav Padevět a na prvním místě jediný tým, za nějž bojovala 
i žena, „Plácalové“ z Vlašimi ve složení manželé Petra a Radek Krunertovi a Antonín Beran. 
Jablonští nohejbalisté minulý týden sezónu uzavřeli „Dokopnou“, ale už nyní se bezesporu těší na jaro, další 
tréninky i další ročník Klafunda Kapu. 

Martina Simonidesová 

Foto: Stará garda, mladá garda a velké i malé mažoretky  
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V Jablonné oslavili 60. výročí od založení TJ Mír Jablonná 
 

V sobotu 4. 9. se na fotbalovém hřišti v Jablonné konaly oslavy 60. výročí založení TJ Jablonná. Průvod-
cem byl Petr Čimpera, moderátor Českého rozhlasu Karlovy Vary, který v úvodu neopomněl přivítat 
všechny současné i bývalé sportovce, činovníky, sportovní příznivce i hosty, mezi nimiž nechyběl předseda 
OTS Benešov Tomáš Novák. 
Sešla se zde skvělá parta pamětníků, bývalých i současných členů TJ Mír Jablonná. Za všechny průběžně 
během dne vzpomínal společně s hosty předseda klubu Miloslav Zelinka a bývalý předseda Václav Šimá-
ček. 
Program svým vystoupením osvěžily benešovské mažoretky Wild Cats pod vedením Martiny Procházkové. 
Následovalo velkolepé utkání ženského družstva Splašený kopačky proti Staré gardě Jablonná. Zápas slav-
nostním výkopem zahájila Renata Boháčová (Bumbálková), bývalá hráčka SK Slavia Praha a poté už se 
o míč rvala sveřepá děvčata proti zasloužilým pardálům. Za ženy, které na zápas připravoval Ladislav Chu-
doba, na hřišti zazářily Lucie Křížová, Angelika Vovsíková, Markéta Sochorová, Jitka Poláčková, Lenka 
Mlejnková, Veronika Rochlová, Veronika Rottová, Wendy Řepová, Lucie Sedláková a děvčata školou po-
vinná Lenka Zelinková, Nikola Mlejnková, Lucie Melicharová a Mariana Čítková. Tým byl posílen Jiřím 
Šlechtou, Martinem Slavíkem, bývalým ligovým hráčem Slavia Praha a Teplic, a Bedřichem Beranem, kte-
rý se postavil do brány. V barvách staré gardy bojoval Milan Šeba, Antonín Beran, Josef Červ, Vladimír 
Mlejnek, Jaroslav Kříž, Robert Šimáček, David Šimáček, Jaroslav Adam, Libor Plíhal, František Novotný, 
Miloš Jirásek, Aleš Vovsík, Miroslav Borkovec a gólman Jaroslav Zizler. Ačkoli se na hřišti sem tam ně-
kdo vyválel, zápas se obešel bez velkých dramat ve stylu ligových klání a zdravotník a masér v jedné osobě 
Roman Hřib byl přivolán pouze k nataženému svalu. Celý mač byl krásnou podívanou díky oběma týmům 
a skončil remízou 7:7. 
Předseda klubu Miloslav Zelinka spolu s trenérem manšaftu Ladislavem Chudobou, který je v současné 
době i místopředsedou disciplinární komise OTS Benešov, předali pamětní listy za dlouhodobou aktivitu 
a přínos pro TJ Jablonná Věře Jiráskové, Františku Haškovi, Pavlu Beranovi, Antonínu Beranovi, Milanu 
Šebovi, Jiřímu Bronovi, Emilu Bumbálkovi, Václavu Šimáčkovi, Pavlu Mlejnkovi, Vladimíru Mlejnkovi, 
Jaroslavu Zizlerovi a Bohuslavu Járkovi. Sluší se dodat, že nemalé poděkování patří také Věře Hřibové, 
která dříve v TJ působila i jako aktivní sportovkyně a v současné době se účastní veškerých setkání a zase-
dání a společně s Alenou Bronovou mimo jiné připravují výborné dorty v rámci společenských akcí. 
V 17:00 rozhodčí pískl začátek zápasu mezi TJ Mír Jablonná a klubem z Maršovic. Jabloňáci zvítězili 10:1 
a podařilo se jim tak zvednout přítomným už tak dobrou náladu. Čtyři góly do branky Maršovic poslal Jin-
dřich Bačík, tři góly Josef Červ. Pavel Bartoš, Lukáš Rabiňák a Václav Šeba přispěli každý jedním gólem. 
Po devatenácté hodině přítomným k tanci a poslechu zahrála country kapela Starý šedivý psi a po setmění 
byl promítnut dokument o historii TJ Jablonná. Následovala noční diskotéka, kterou tento překrásný 
a vskutku vydařený slavnostní den skončil. Nekončí však oslavy výročí vzniku TJ Jablonná, neboť 20. lis-
topadu sportovci pořádají v restauraci U Melíšků společenský večer. 

Pořadatelé tímto děkují 
sponzorům- firmě Witty 
Trade pana Haleše, panu 
Ladislavu Ježkovi – au-
todoprava, zemní práce, 
panu Miroslavu Padevě-
tovi, panu Janu Bartošo-
vi – autodoprava, paní 
Ireně Kánské – Pila Ne-
tluky a Městu Neveklov.   
Na závěr bych ještě ráda 
dodala, že navzdory fak-
tu, že se původně ženy 
připravovaly pouze na 
zápas v rámci slavností, 
zdá se, že fotbalu tak 
trochu propadly, pravi-
delně trénují a připravují 
se pod taktovkou Ladi-
slava Chudoby, jemuž 
asistuje Richard Novák, 
na přátelské utkání 
v Jílovém u Prahy. 
 

Martina Simonidesová 

Splašený kopačky - horní řada zleva: B. Beran, L. Chudoba, V. Rochlová, V. Řepová, L. Sedláková, 
A. Nováková, V. Rottová, L. Melicharová, M. Čítková, M. Slavík, dolní řada zleva: M. Sochorová, 
A. Vovsíková, L. Křížová, J. Šlechta, J. Poláčková, N. Mlejnková, L. Mlejnková, L. Zelinková 

Foto: Martina Simonidesová 
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KOUPÍME NEBO PRONAJMEME 
POZEMKY 

Zemědělská společnost, zabývající se rostlinnou 
výrobou, hledá pozemky v okolí Neveklova 

FARMA NEVEKLOV s.r.o. 
tel.: 773 244 309 

e-mail: farma@farmaneveklov.cz 

 

Ekologická likvidace autovraku ZDARMA 
602 229 415 

Prodej náhradních dílů 
Autopark s. r. o. Dolní Břežany, Ke Zvoli 285 

www.autoparksro.cz  

INZERCE 

Elektrikář   
Provádím: domovní elektroinstalace, hrubé stavby,  

kompletace, práce kolem elektroměru  
(příprava pro tepelné čerpadlo, elektrokotel),  

výměnu hlavního jističe atd.   tel.: 704 356 701    
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